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S/BR .0002.13.2011           

Protokół Nr  XVI/11 
z XVI sesji Rady Miejskiej w Rynie 

z dnia 30 grudnia 2011 roku 
 

Obrady odbywały się w sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy Ryn 
w godz.15:00 do 17: 15. 

W obradach uczestniczyli: 

 Radni Rady Miejskiej 

 Burmistrz Miasta i Gminy Ryn – Józef Karpiński 

 Sekretarz Gminy – Barbara Kowalska 

 Skarbnik Gminy  - Irena Olszewska 
-     Kierownicy Jednostek Organizacyjnych 
-     Mieszkańcy Miasta i Gminy 

Porządek obrad: 
 
1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu  z  poprzedniej sesji.  
4. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych  w okresie   
    między sesjami. 
5.Sprawozdanie Burmistrza o wykonaniu uchwał Rady i działalności w okresie między  sesjami. 
6. Wolne wnioski, interpelacje i zapytania Radnych. 
7. Odpowiedzi na wnioski, interpelacje i zapytania. 
8.  Podjęcie uchwały w sprawie nabycia nieodpłatnego od Agencji Nieruchomości Rolnych 
     nieruchomości nr 337/2 w obrębie Wejdyki gm. Ryn.                                                     
9. Podjęcie uchwały w sprawie nabycia na mienie komunalne gminy nieruchomości nr 120/3  
     w obrębie Krzyżany gm. Ryn.                                                                                          
10. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości nr 72/4  
      w Skorupkach.                                                                                                               
11. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości od nr 409/11  
      do nr 409/17 w Sterławkach Wielkich.                                                                          
12. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości od nr 522 do nr 530  
      w Sterławkach Wielkich.                                                                                                                                                            
13. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości nr 545 
      w Sterławkach Wielkich.                                                                                                                                                                                                                                           
14. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia do sprzedaży lokali mieszkalnych w budynku  
      nr 13  we wsi Jeziorko.                                                                                                  
15. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do najmu lokalu użytkowego ( gabinetu 
      stomatologicznego nr I) w budynku przy ul. K. Wallenroda 10 w Rynie.                                                                                                                                                                  
16. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta i Gminy na rok 2011.                                                                                                                                                                          
17. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Ryn 
      na lata 2011- 2019.                                                                                                       
18.Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej w Rynie na 2012 r. 
19. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej 
      w Rynie na 2012 r.                                                                                                        
20. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy stałych Komisji Rady Miejskiej 
      w Rynie na 2012r.                                                                                                         
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21.Uchwalenie budżetu na 2012 rok: 
1)  odczytanie projektu uchwały budżetowej, 
2) odczytanie opinii poszczególnych komisji Rady, 
3) odczytanie opinii w sprawie projektu budżetu przedstawionej przez przewodniczącego 

komisji  właściwej do spraw budżetu, 
4) odczytanie opinii  Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej 

 oraz o prognozie długu, 

5) dyskusja nad projektem uchwały budżetowej, 
6) głosowanie nad uchwałą budżetową. 

22. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ryn na lata                  
      2012 -2019. 
23. Sprawy rożne.    
24. Zamknięcie posiedzenia. 
                                                                                    
 
 
Ad.1  Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
 
Otwarcia XVI Sesji Rady Miejskiej w Rynie  dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej  Pan J. Guz. 
Stwierdził prawomocność obrad. Na 15 radnych w sesji uczestniczyło 13 radnych – nieobecny 
Pan: P. Mikosza, D. Ćwik. 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokółu. 
 
 
Ad.2  Przyjęcie porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady poprosił o zgłaszanie propozycji dotyczących zmiany porządku obrad. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG zaproponował  : 
 
1/ rozszerzenie porządku obrad o pkt. 20 a – „ Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 
XLIX/405/10 Rady Miejskiej w Rynie z dnia  28 lipca 2010 r. w sprawie określenia zasad 
korzystania z gminnych  obiektów i urządzeń  użyteczności publicznej. 
 
2/ aby punkt :16 – „ Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta i Gminy na rok 2011 ”                                                                                                                                                                          
został rozpatrzony po punkcie: 17 „ Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Gminy Ryn na lata 2011- 2019 ”.                             
 
3/ aby punkt : 22.” Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Ryn na lata 2012 -2019” został rozpatrzony przed punktem : 21” Uchwalenie budżetu na 
2012 rok .” 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie porządek obrad z wyżej zgłoszonymi wnioskami. 
Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie, w obecności 13 radnych. 
 
 
Ad.3  Przyjęcie protokołu  z  poprzedniej sesji.  
 
Uwag do protokółu nie zgłoszono. 
Protokół z 30 listopada br. został przyjęty większością głosów. Za przyjęciem protokółu 
opowiedziało się 11 radnych; przeciw – nie było; 2 radnych wstrzymało się od głosu. 
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Ad.4  Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych   
         w  okresie  między sesjami. 
 
Przewodniczący Rady Pan J. Guz odczytał życzenia Noworoczne przekazane Radzie przez 
Sejmik Województwa Warmińsko-Mazurskiego. 
 
 
Ad.5 Sprawozdanie Burmistrza o wykonaniu uchwał Rady i działalności w okresie między    
         sesjami. Sprawozdanie - stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokółu. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz – poinformował, że: 
 
1/ zakończona została budowa inwestycji „ Orlik 2012 ” 
2/ odbyło się spotkanie wójtów i burmistrzów będących udziałowcami stowarzyszenia „ PO RYBY” 
    w zakresie podziału środków przewidzianych w strategii dla samorządów 
3/ odbyła się kontrola projektu „ Lidera”; środki w wysokości 473 tyś. zł wpłynęły już na konto  
    Gminy 
4/ zostały rozstrzygnięte przetargi na Ekomarinę: na nadzór inwestorski za kwotę około 40 tys.zł  
    oraz wykonawstwo za  5.880 tyś. 
5/ wyłoniono wykonawców na usługi związane z wyceną nieruchomości, z usługami geodezyjnymi,  
    urbanistycznymi   
6/ odbyło się posiedzenie jednostki realizującej projekt w związku z inwestycją realizowaną w  
    Wejdykach, Słabowie i Krzyżanach. 
7/ uczestniczył w konferencji poświęconej wdrażaniu nowej ustawy o utrzymaniu czystości i  
    porządku w gminach 
8/ odbyło się walne zgromadzenie Mazurskiego Związku Międzygminnego – Gospodarka  
    Odpadami poświęcone budżetowi na 2012 rok 
 
 
Ad.6  Wolne wnioski, interpelacje i zapytania Radnych. Ad.7. Odpowiedzi na wnioski, 
interpelacje i zapytania. 
 
 
Pan J. Guz – stwierdził, że wysypisko Mazany działa w sposób mało ekologiczny.  
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz – odpowiedział, że Mazany funkcjonują już około 15 lat. Samorząd 
wiejski Kętrzyn wspólnie z firmą zawiązał spółkę, do której gmina Kętrzyn wniosła 25% udziałów. 
Z rożnych regionów Polski wożono tam śmieci. Po nagłośnieniu tej sprawy Główny Inspektor 
Ochrony Środowiska zamknął to wysypisko. W tamtym czasie gmina miejska i wiejska Kętrzyn  
przystąpiła do Mazurskiego Związku Międzygminnego – Gospodarka Odpadami Giżycko. 
Na dzisiaj właścicielem spółki jest związek gmin włoskich (w powiązaniu z firmą Remontis) który 
otrzymał pozwolenie na odbiór śmieci. W związku z tym miasto i gmina Kętrzyn wystąpiły z MZMG- 
Gospodarka Odpadami w Giżycku z uwagi na bliższą odległość do Mazan. 
Składowisko w Mazanach nie spełnia wymogów wynikających z ustawy. 
 
Pan J. Guz – Przewodniczący Rady poinformował, że Pan S. Dąbrowski, były radny, wnioskuje o 
uczczenie minutą ciszy zmarłego emerytowanego nauczyciela. 
 
Pan S. Dąbrowski poinformował, że zmarły Pan Romel był nauczycielem, radnym Gromadzkiej 
Rady oraz Przewodniczącym Komisji Oświaty, Kultury, był odznaczony Krzyżem Kawalerskim 
Orderu Odrodzenia Polski. 
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Rada Miejska minutą ciszy uczciła śmierć Pana Romla. 
 
Pan S. Kożuszko – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki – przedstawił wniosek komisji z 28.12.11r. : 
„ o ograniczenie tonażu ( do 8 ton – nie dotyczy mieszkańców) na drodze gminnej położonej na 
działce nr 274 w obrębie Sterławki Wielkie, w celu zapobieżenia dalszemu niszczeniu drogi. 
Pwyższa droga jest niszczona przez inwestora prowadzącego inwestycję na terenie Gminy 
Giżycko. Działka, na której prowadzona jest inwestycja posiada dojazd drogą gminną Gm. 
Giżycko”. 
 
Rada Miejska, w obecności 13 radnych, jednogłośnie przyjęła powyższy wniosek. 
 
Pan D. Kowalski zapytał, jaka firma wygrała przetarg na  wycenę nieruchomości oraz usługi 
geodezyjne. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz – odpowiedział, że przetarg na: 
- usługi geodezyjne -wygrała dotychczasowa firma mieszcząca się w Giżycku przy ul. Łuczańskiej 
- wycenę nieruchomości – wygrała firma pod nazwiskiem Kunicki 
- usługi urbanistyczne - wygrała firma Olchowskich. 
 
Pan M. Kowal podkreślił, żeby nie było tak, jak do tej pory, że mieszkańcy mieli problemy z 
uzyskaniem decyzji o warunkach zabudowy. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz – odpowiedział, że na początku roku były pewne zawirowania. Dodał, 
że ta firma nie wygrała przetargu na te usługi. 
 
Pan J. Guz zapytał, czy nie będzie problemu z budową Ekomariny skoro firma zaoferowała się ją 
wybudować za kwotę o 2 miliony niższą, od tej zawartej w kosztorysie. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz – odpowiedział, że jeżeli przetarg jest ogłoszony w momencie kiedy 
firmy nie mają zamówień, to wytwarza się rzeczywista konkurencja i firmy  schodzą z ceny. 
 
Pan A. Jarmołowicz nawiązując do przedstawionego wniosku komisji w sprawie drogi zapytał, czy 
do urzędu wpłynęły informacje dotyczące rozbudowy tej gminnej drogi w Sterławkach Wielkich. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz – odpowiedział, że do gminy nic w tej sprawie nie wpłynęło. Udało się 
dotrzeć do osoby, która zniszczyła drogę i są czynione próby przymuszenia tej osoby, aby 
naprawiła to co zniszczyła. 
 
Pan A. Jarmołowicz stwierdził, że na tej drodze został zniszczony rów o długości około 200 
metrów. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz – odpowiedział, że nikt tego faktu nie zgłaszał. Dodał, że ta droga ma 
status drogi wewnętrznej i służy tym, którzy mają swoje korzyści tj. domy, czy użytki rolne. Z 
ustawy o drogach wynika, że to oni powinni utrzymywać te drogi. 
Droga ta w części powinna mieć status drogi publicznej. 
 
Pan A. Jarmołowicz stwierdził, że jeżeli droga będzie miała status drogi publicznej, to dalej będzie 
niszczona. 
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Ad. 8   Podjęcie uchwały w sprawie nabycia nieodpłatnego od Agencji Nieruchomości  
            Rolnych  nieruchomości nr 337/2 w obrębie Wejdyki gm. Ryn.                                                     
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz  omówił projekt uchwały. 
 
Pan S. Kożuszko – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie nabycia nieodpłatnego 
od Agencji Nieruchomości  Rolnych  nieruchomości nr 337/2 w obrębie Wejdyki gm. Ryn.                                                     
  
Rada jednogłośnie podjęła uchwałę, w obecności 13 radnych. 
Uchwała Nr XVI/134/11 stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokółu. 
 
 
Ad. 9 Podjęcie uchwały w sprawie nabycia na mienie komunalne gminy nieruchomości nr   
          120/3  w obrębie Krzyżany gm. Ryn.                                                                                          
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz  omówił projekt uchwały. 
 
Pan S. Kożuszko – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie nabycia na mienie 
komunalne gminy nieruchomości nr 120/3  w obrębie Krzyżany gm. Ryn.                                                                                          
 
Rada jednogłośnie podjęła uchwałę, w obecności 13 radnych. 
Uchwała Nr XVI/135/11 stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokółu. 
 
 
Ad .10  Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości nr 72/4  
           w Skorupkach.                                                                                                               
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz  omówił projekt uchwały. 
 
Pan S. Kożuszko – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do 
sprzedaży nieruchomości nr 72/4  w Skorupkach.                                                                                                               
 
Rada jednogłośnie podjęła uchwałę, w obecności 13 radnych. 
Uchwała Nr XVI/136/11 stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokółu. 
 
 
Ad.11  Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości od nr   
            409/11  do nr 409/17 w Sterławkach Wielkich.                                                                          
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz  omówił projekt uchwały. 
 
Pan S. Kożuszko – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
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Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do 
sprzedaży nieruchomości od nr  409/11  do nr 409/17 w Sterławkach Wielkich.                                                                          
 
Rada jednogłośnie podjęła uchwałę, w obecności 13 radnych. 
Uchwała Nr XVI/137/11 stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokółu. 
 
 
Ad.12  Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości od nr 522   
           do nr 530 w Sterławkach Wielkich.                                                                                                                                                            
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz  omówił projekt uchwały. 
 
Pan S. Kożuszko – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do 
sprzedaży nieruchomości od nr 522  do nr 530 w Sterławkach Wielkich.                                                                                                                                                            
 
Rada jednogłośnie podjęła uchwałę, w obecności 13 radnych. 
Uchwała Nr XVI/138/11 stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokółu. 
 
 
Ad.13 Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości nr 545 
          w Sterławkach Wielkich.                                                                                                                                                                                                                                           
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz  omówił projekt uchwały. 
 
Pan S. Kożuszko – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do 
sprzedaży nieruchomości nr 545  w Sterławkach Wielkich.                                                                                                                                                                                                                                           
 
Rada jednogłośnie podjęła uchwałę, w obecności 13 radnych. 
Uchwała Nr XVI/139/11 stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokółu. 
 
 
 
 
Ad.14 Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia do sprzedaży lokali mieszkalnych w   
           budynku  nr 13  we wsi Jeziorko.                                                                                                  
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz  omówił projekt uchwały. 
 
Pan S. Kożuszko – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyznaczenia do 
sprzedaży lokali mieszkalnych w  budynku  nr 13  we wsi Jeziorko.                                                                                                  
 
Rada jednogłośnie podjęła uchwałę, w obecności 13 radnych. 
Uchwała Nr XVI/140/11 stanowi załącznik nr  9 do niniejszego protokółu. 
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Ad.15 Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do najmu lokalu użytkowego ( gabinetu 
          stomatologicznego nr I) w budynku przy ul. K. Wallenroda 10 w Rynie.                                                                                                                                                                  
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz  omówił projekt uchwały. 
 
Pan S. Kożuszko – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do najmu 
lokalu użytkowego ( gabinetu stomatologicznego nr I) w budynku przy ul. K. Wallenroda 10 w 
Rynie.                                                                                                                                                                  
 Rada jednogłośnie podjęła uchwałę, w obecności 13 radnych. 
Uchwała Nr XVI/141/11 stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokółu. 
 
Obrady opuścił radny Pan K. Jarosz. W sesji uczestniczy 12 radnych. 
 
Ad.16  Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Ryn 
          na lata 2011- 2019.                                                                                                       
 
Pani I. Olszewska – Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały ze zmianami. 
 
Pan S. Kożuszko – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej 
Prognozie Finansowej Gminy Ryn na lata 2011- 2019.                                                                                                       
 
Rada jednogłośnie podjęła uchwałę, w obecności 12 radnych. 
Uchwała Nr XVI/142/11 stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokółu. 
 
 
Ad.17  Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta i Gminy na rok 2011.                                                                                                                                                                          
 
Pani I. Olszewska – Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały. 
 
Pan S. Kożuszko – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta i 
Gminy na rok 2011.                                                                                                                                                                          
 
Rada jednogłośnie podjęła uchwałę, w obecności 12 radnych. 
Uchwała Nr XVI/143/11 stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokółu. 
 
 
Ad.18 Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej w Rynie na 2012 r. 
 
Uwag do planu pracy nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie planu pracy Rady 
Miejskiej w Rynie na 2012 r. 
 
Rada jednogłośnie podjęła uchwałę, w obecności 12 radnych. 
Uchwała Nr XVI/144/11 stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokółu. 
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Ad.19 Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady   
           Miejskiej w Rynie na 2012 r.                                                                                                        
 
Uwag do planu pracy nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planu 
pracy Komisji Rewizyjnej Rady  Miejskiej w Rynie na 2012 r.                                                                                                        
 
Rada jednogłośnie podjęła uchwałę, w obecności 12 radnych. 
Uchwała Nr XVI/145/11 stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokółu. 
 
 
Ad.20 Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy stałych Komisji Rady Miejskiej 
          w Rynie na 2012r.            
                                                                                              
Uwag do planów pracy nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy 
stałych Komisji Rady Miejskiej  w Rynie na 2012 r.            
 
Rada jednogłośnie podjęła uchwałę, w obecności 12 radnych. 
Uchwała Nr XVI/146/11 stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokółu. 
 
 
Ad.20 a - Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLIX/405/10 Rady Miejskiej w  
                Rynie z dnia  28 lipca 2010r. w sprawie określenia zasad korzystania z gminnych  
               obiektów i urządzeń  użyteczności publicznej. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz  omówił projekt uchwały. 
 
Pan S. Kożuszko – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 
XLIX/405/10 Rady Miejskiej w Rynie z dnia  28 lipca 2010r. w sprawie określenia zasad 
korzystania z gminnych  obiektów i urządzeń  użyteczności publicznej. 
Rada jednogłośnie podjęła uchwałę, w obecności 12 radnych. 
Uchwała Nr XVI/147/11 stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokółu. 
 
 
Ad.21 Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy  
           Ryn na lata 2012 -2019. 
 
Pani I. Olszewska – Skarbnik Gminy – przedstawiła pozytywną opinię Regionalnej Izby 
Obrachunkowej o projekcie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy  Ryn na lata 2012 -2019. 
- kserokopia opinii – stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokółu 
 
Pan S. Kożuszko – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa  i 
Turystyki poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Ryn na lata 2012 -2019. 
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Rada większością głosów podjęła uchwałę. ( Za – opowiedziało się 11 radnych; przeciw nie było; 1 
radny – wstrzymał się od głosu) 
Uchwała Nr XVI/148/11 stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokółu. 
 
 
Ad.22  Uchwalenie budżetu na 2012 rok: 
 

1)  odczytanie projektu uchwały budżetowej, 
 
Pani I. Olszewska – Skarbnik Gminy – odczytała projekt uchwały budżetowej. 
 
 

2) odczytanie opinii poszczególnych komisji Rady, 
 
Pani J. Kołakowska – Zastępca Przewodniczącego Komisji Bezpieczeństwa Publicznego, Spraw 
Socjalnych i Zdrowia – odczytała pozytywną opinię komisji o projekcie budżetu. 
- opinia stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokółu 
 
Pani A. Jucewicz – Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu  – odczytała pozytywną 
opinię komisji o projekcie budżetu. 
- opinia stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokółu 
 
Pan M. Kowal – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – odczytał pozytywną opinię komisji o 
projekcie budżetu. 
- opinia stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokółu 
 

3) odczytanie opinii w sprawie projektu budżetu przedstawionej przez 
przewodniczącego komisji  właściwej do spraw budżetu, 

 
Pan S. Kożuszko – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa  i 
Turystyki odczytał pozytywną opinię komisji o projekcie budżetu. 
- opinia stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokółu 
 
 

4) odczytanie opinii  Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej 
 oraz o prognozie długu, 

Pani I. Olszewska – Skarbnik Gminy – przedstawiła : 
1/  pozytywną opinię RIO o projekcie uchwały budżetowej na 2012 rok – opinia stanowi załącznik          
     nr 23 do niniejszego protokółu 
2/ pozytywną opinię RIO o możliwości sfinansowania deficytu budżetowego w wysokości     
    2 335 678,68 zł przedstawionego w projekcie uchwały budżetowej na 2012 rok – opinia stanowi   
   załącznik  nr 24 do niniejszego protokółu. 
 
 

5) dyskusja nad projektem uchwały budżetowej 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz – podkreślił, że rok 2012 będzie kolejnym rokiem realizującym 
założenia inwestycyjne wynikające z Wieloletniego Planu Inwestycyjnego. W budżecie ponad 50% 
środków  przeznaczonych zostało na inwestycje. Trzy i pół miliona złotych stanowią środki 
zewnętrzne, które mogą ulec zmniejszeniu po rozstrzygnięciu przetargów. 
Planowane są inwestycje w ramach funduszu sołeckiego, które są  bardzo istotne z punktu 
integrowania się społeczności na terenach wiejskich. 
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Załącznik nr 3 zawiera 23 zadania inwestycyjne między innymi: 
-  wodociąg Ryn -Krzyżany- Wejdyki- Słabowo 
-  budowę Ekomariny – mini przystani żeglarskiej z systemem odbioru i segregacji odpadów 
-  lodowisko ”Biały Orlik” 
-  park wypoczynku nad Jez.Ołów – modernizacja pomostów. 
Burmistrz poinformował, że mijający rok zakończy się  uregulowanymi  wszystkimi płatnościami 
należnymi. Projekt budżetu na 2012 r. jest konsekwencją wcześniejszych ustaleń zawartych w 
Wieloletnim Planie Inwestycyjnym. Jednocześnie zabezpiecza w 100% wydatki bieżące 
wynikające z normalnego funkcjonowania gminy. Jeśli zdarzy się, że zabraknie środków, to budżet 
został tak skonstruowany, że w każdym momencie będzie można te wydatki pokryć. Dodał, że są 
gminy, które planują obniżanie poborów. Podkreślił, że on tego nie przewiduje, ani w tym roku, ani 
też w następnym. 
Burmistrz podziękował za merytoryczne dyskusje nad budżetem na komisjach. 
 
Pan J. Guz – stwierdził, że budżet jest proinwestycyjny. Zrealizowane inwestycje będą służyły 
następnym pokoleniom. 
 
 

6) głosowanie nad uchwałą budżetową 
 

Przewodniczący Rady Poddał pod głosowanie projekt budżetu gminy Ryn na 2012r. 
W wyniku przeprowadzonego głosowania, Rada w obecności 12 radnych, jednogłośnie podjęła 
uchwałę. 
Uchwała Nr XVI/149/11 stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokółu. 
 
 
Ad.23  Sprawy rożne.    
 
Pan J. Guz -Przewodniczący Rady – złożył życzenia noworoczne. Podziękował za współpracę w 
mijającym roku. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz – podkreślił, że w każdym działaniu zdarzają się błędy, bo nikt nie jest 
ideałem. Za pośrednictwem kierowników jednostek organizacyjnych podziękował pracownikom 
tych jednostek, podziękował pracownikom urzędu oraz radnym za mijający rok pracy. 
Wszystkim obecnym  życzył zdrowia, szczęścia w nadchodzącym 2012 roku. 
 
 
Ad.24 Zamknięcie posiedzenia. 
                                                                                    
W związku z wyczerpaniem porządku obrad XVI sesji Przewodniczący Rady zamknął obrady. 
 
 
 
Protokółowała:                                                                    Przewodniczący Rady Miejskiej 
 
Bożena Dybała                                                                             Jarosław Guz 
 

 


